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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia  şedinţei  extraordinare a  Consiliului  local  municipal  

Tîrgu Mureş  din data de  10  februarie  2017 

 

 

Din totalul de 23 consilieri locali, sunt prezenţi la şedinţă 19 consilieri.  

Absentează domnii consilieri Dumitru Pavel, Bakos Levente, Todoran Liviu şi Bratanovici 

Cristian. 

D-na consilier Benedek: - doamnelor şi domnilor consilieri, onorat auditoriu, 

declar deschise lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului local  din data de 10 februarie 

2017, şedinţă extraordinară convocată la solicitarea unui grup de 8 consilieri locali. Constat 

constituirea legală a acestei şedinţe, sunt prezenţi 19 consilieri, şedinţa este statutară, şi 

pentru început invit pe dl. primar dr. Dorin Florea, să se adreseze audienţei. 

Dl. primar Florea: – bună ziua, d-na preşedintă, domnilor consilieri, invitaţi, 

salut pe dr. Benedek, aş vrea să vă spun câteva gânduri la începutul şedinţei pentru a vă 

crea probabil un climat plăcut şi cât se poate de responsabil, vizavi de dorinţa unor 

consilieri de a dezbate acest subiect. Cred că aţi luat o decizie cât se poate de corectă, din 

păcate puţin târziu, dar vreau să înţelegeţi de la bun început că oraşul, atât Primăria cât şi 

Consiliul local trecut, au luat o decizie corectă pentru a da o încredere şi populaţiei şi a 

demonstra că într-adevăr la noi modul de comportare şi modul de existenţă este cel pe care 

vrem să-l promovăm, şi anume un oraş cu o interferenţă culturală în care învăţământul în 

limba maghiară  e ceva firesc pentru noi.  

Efortul pe care l-a făcut Primăria de a pune la punct o serie de instituţii de 

învăţământ, indiferent ale cui sunt, chiar dorinţa de a le achiziţiona pentru stabilitate şi 

pentru toată lumea, s-au înscris exact în acelaşi mod. Din păcate, graba mare şi imixtiunea 

politică ca să spun lucrurilor pe nume, a făcut ca Inspectoratul să adopte o poziţie 

defectuoasă, nu poţi să-l acuzi de altceva decât o poziţie defectuoasă care a generat această 

situaţie. Putea fi rezolvată  din moment ce era un nivel de înţelepciune şi dorinţa de a da 

încredere populaţiei şi copiilor. Din păcate, nu mai judecăm imixţiunile unor instituţii care 

trebuie să-şi facă datoria fără discuţie, doar că agitaţia pe care au creat-o  în oraş, şi mai 

mult speculaţia politică care a fost făcută de diverse persoane sau grupuri, nu acuz UDMR-

ul aici, ci o serie de persoane, grupuri chiar şi ziare, au creat ceea ce nu ne-am dorit şi nu ne 

dorim nicio clipă ca populaţia, copiii să aibă vreo atingere. Nemaivorbind că Primăria, vă 
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daţi seama, noi le asigurăm tot climatul plăcut şi utilităţile şi tot ce consumă, şi acum şi în 

viitor, să nu aibă nici cea mai mică problemă în activitatea acestei şcoli. În schimb, ce vă 

rog acum. Cred că în urma discuţiilor repetate pe care le-aţi avut, intenţia noastră clară 

exprimată public, trebuie să luaţi o decizie înţeleaptă, care în primul rând trebuie să 

satisfacă şcoala, copiii şi cei care sunt acolo. Poveştile şi exagerările şi providenţele şi toate 

care ţin de domeniul fantasticului şi a fasmagoriei politice, v-aş ruga să nu o expuneţi 

pentru că daţi un semnal prost. Nici un efort nu e prea mare să luaţi o decizie încât şcoala să 

poată funcţiona să-şi vadă de treabă şi să daţi posibilitate ca şi Inspectoratul şi toată lumea 

să înţeleagă că trebuie aplicată şi respectată legea. Noi ca oraş, ca şi Consiliu am dorit acest 

lucru. Problema defectuoasă, speculată politic şi întreţinută masiv, poate genera în schimb 

confuzie în cadrul şi a Episcopiei, şi a preoţilor şi a părinţilor, etc. Rugămintea mea, dacă 

trebuie corectat ceva, nu puneţi chestiunea acum şi puteţi rezolva. Nu ţine de dvs. ţine de o 

problemă de a intra în legalitate care ne-o dorim şi noi şi Primăria şi dvs. şi copii, elevii 

toată lumea. Nu avem decât o singură direcţie. Dar nu încercaţi în acelaşi timp să faceţi 

temele altora, care s-ar putea să plaseze oraşul. Bugetul prevede bani pentru această şcoală. 

Să ştiţi dacă sunteţi părinţi sau profesori aici, tot ce este pentru o bună funcţionare în 

absolut orice domeniu aveţi asigurat din partea Primăriei. Dacă e o mică chestiune de 

funcţionare şi necesită un pic de timp până a intra cu totul şi cu totul în legalitatea care din 

păcare s-a eludat sau s-a aplicat defectuos, daţi posibilitatea să fie făcută şi aia. Dar nu 

încercaţi să faceţi acum, luaţi o hotărâre care să aducă după sine alta şi alta. Gândiţi-vă că 

martie 1990 în Tîrgu Mureş s-a creat pe aceste bâlbâieli. Gândiţi-vă doar la acest lucru şi 

gândiţi-vă consecinţele care trebuie să le suportăm noi ca oraş al conflictelor şi oraş care 

oricând această pată nu o putem şterge foarte uşor. Atât am vrut să vă transmit şi sunt 

convins că majoritatea bună dintre dvs. am avut discuţii şi ştiu că veţi lua o decizie 

înţeleaptă, dar nu creaţi multă zâzanie spre dorinţa sau spre ceea ce sunt obişnuiţi unii să 

scoată din orice conflict.  

Eu vă mulţumesc mult, consider că nu am ce să asist pentru că nu vreau nici să se 

folosească prezenţa mea  pentru ca unii să o speculeze în felurile în care au învăţat sau îi 

învaţă unii într-un anumit fel. Vă mulţumesc, să vă dea Dumnezeu înţelepciunea unei 

decizii clare şi bune.  

Conform regulamentului înainte de a trece la votarea ordinii de zi, dacă sunt luări 

de cuvânt din partea consilierilor pentru a se exprima în probleme de interes public. 

Dl. consilier Bălaş: – în continuarea celor spuse de dl. primar Dorin Florea, şi 

noi suntem întru totul de acord cu ceea ce a afirmat şi ţin să remarc un lucru pozitiv legat de 

ceea ce s-a întâmplat ieri, în sensul în care toate comisiile am lucrat împreună şi toată 

asperităţile, neclarităţile, întrebările fără răspuns, au fost rezolvate, ne-am lămurit cu toţii 

despre ce este vorba şi cred că a fost un pas înainte spre ceea ce ar trebui să fie o conlucrare 

între toate formaţiunile politice din Consiliul local. Cam atât am vrut să spun legat de 

subiectul de pe ordinea de zi de astăzi. Mai vreau să fac referire la câteva subiecte. Acum 

trei zile sau două zile, am fost împreună cu mai mulţi colegi – dl. Csiki, dl. Moldovan şi dl. 

Kovacs, la Parohia Romano-Catolică, făcând parte din acea comisie de negociere privind, 

sau a sumei contractului privind Liceul de Artă. Am discutat două ore şi am ajuns la 

negocierea preţului în sensul în care acesta va rămâne exact acelaşi. De fapt, noi am 
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constituit această comisie în plus, pentru că juriştii de la Direcţia Şcoli au spus că nu au 

marjă de negociere şi că tarifele se negociază sau se stabilesc în baza unei grile notariale. 

Însă, din discuţiile pe care le-am avut acolo, am tras câteva concluzii care din păcate nu 

sunt în beneficiul elevilor şi a cadrelor didactice de la Liceul de Artă, în sensul în care ei 

vor continua să înveţe în condiţii improprii. De ce spun asta? Am întrebat reprezentanţi 

Parohiei, în speţă administratorul, directorul economic şi avocatul Parohirei dacă au intenţia 

să vândă această clădire. Au spus că nu. Am întrebat dacă vreodată s-au gândit că există 

posibilitatea de a accesa fonduri europene pentru renovarea clădirii. Din discuţiile 

prelungite am dedus că nu au avut de gând aşa ceva şi că s-ar putea dar nu e sigur să se 

întâmple aşa ceva vreodată, e clar că din banii pe care Primăria îi va oferi drept chirie 

acolo, lucru recunoscut şi de către parohie, banii nu vor fi suficienţi pentru renovarea 

clădirii, astfel încât o să ne învârtim într-un cerc vicios. Pentru a sparge acest cerc vicios, eu 

propun şi voi face un proiect de hotărîre de consiliu local pentru şedinţa ordinară, pe care 

sper să fiţi de acord să-l aprobăm în oarecare regim de urgenţă pentru că nu mai sunt 30 de 

zile pentru a se respecta legea transparenţei,  să constituim o comisie de lucru pentru a 

analiza oportunitatea construirii unui campus şcolar la Tîrgu Mureş. Vin cu această 

propunere după ce am avut şi discuţii în particular atât cu dl. Moldovan cât şi cu alţi 

consilieri locali, să vedem dacă este sau nu este necesar, dar să luăm o decizie în baza unor 

discuţii între consilieri locali, între responsabilii cu accesarea de fonduri europene din 

Primărie, cu juriştii din  Primărie, cu arhitectul şef al Primăriei, adică să dezbatem la fel 

cum am dezbătut ieri acest proiect de Hotărâre de Consiliu local, să vedem dacă noi ca şi 

comunitate ne putem asuma realizarea unui campus şcolar nou şi modern pe un 

amplasament nou, sau folosind ca punct de plare una dintre instituţiile de învăţământ care 

există deja. Aici termin această idee.  

Mai vreau doar, pentru că se apropie şedinţa ordinară şi din nou probabil se va 

pune pe ordinea de zi dezbaterea regulamentului şi tot în virtutea acestei conlucrări 

frumoase de ieri, aş propune să ne întâlnim toţi reprezentnaţii formaţiunilor politice să 

dezbatem acest regulament, dl. Bakos  la şedinţa precedentă a spus că trebuie să ne 

întâlnim. Când spune cinvea că trebuie să ne întâlnim, asta înseamnă că cineva va trebui să 

organizeze. Eu propun ca, chiar dl. Bakos să ne convoace la o întâlnire atunci când are el 

timp, eu mă angajez că voi veni la orice oră, dânsul este duspus ca să discutăm pe acest 

regulament, să cădem de acord, să vedem unde avem noi mulţumiri şi nemulţumiri.  

D-na consilier Benedek: - într-adevăr am avut ieri o şedinţă extrem de 

constructivă şi sper că spiritul acelei şedinţe se va reflecta în continuare şi în şedinţa de 

astăzi şi în şedinţele viitoare. Propunerea dvs. va fi cu sigurantă transmisă d-lui Bakos, care 

din păcate astăzi este  absent.  

În cele ce urmează, pentru că nu există alte înscrieri la cuvânt nici din partea 

consilierilor nici din partea celor din sală, trecem la votarea ordinii de zi. Ordinea de zi de 

astăzi conţine un singur punct, Proiect de  hotărâre  privind îndeplinirea prevederilor art. 22 

lit. „a” din O.M.E.N.C.S  nr. 5777/2016 în privinţa realizării proiectului de reţea şcolară a 

unităţilor de învăţământ preuniversitar de stat din Municipiul Tîrgu Mureş, pentru anul 

şcolar 2017-2018.   

Dacă sunt propuneri legat de ordinea de zi? Dacă nu sunt, supun votului dvs. ordinea 

de zi propusă. 
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Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 

Inainte de a dezbate problemele din ordinea de zi, conform art. 42 alin. 5 din 

Legea 215/2001 privind administraţia publică locală, republicată, supun aprobării dvs. 

procesul verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local municipal Tîrgu Mureş din data de 

26 ianurie 2017. Procesul verbal a fost transmis dvs . 

Cine este pentru? – 18 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 abţinere (Peti A.) 

Procesul verbal a fost aprobat cu 18 voturi pentru şi o abţinere. 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de  hotărâre  privind îndeplinirea prevederilor art. 22 lit. „a” din 

O.M.E.N.C.S  nr. 5777/2016 în privinţa realizării proiectului de reţea şcolară a unităţilor de 

învăţământ preuniversitar de stat din Municipiul Tîrgu Mureş, pentru anul şcolar 2017-

2018.   

D-na consilier Benedek: - dau cuvântul domnilor consilieri locali iniţiatori ai 

proiectului. 

Dl. consilier Csiki: - o să încerc să fiu scurt şi la obiect, atât Constituţia 

României cât şi Legea educaţiei  naţionale  din  2011 permit  înfiinţarea de şcoli 

confesionale la cererea comunităţii. Urmărirea penală a fostului inspector general şi a 

directorului liceului, nu ar trebui să influenţeze funcţionarea liceului. Pe de altă parte, însuşi 

primarul a  declarat în toamna anului trecut în faţa consilierilor locali şi a reprezentanţilor  

părinţilor că totul decurge firesc, este în regulă în ceea ce priveşte situaţi şcolii susţinând că 

va face tot posibilul în favoarea acestei instituţii de învăţământ. Cu toate aceasta, Primăria 

în loc să rezolve situaţia şi să facă demersurile necesare funcţionării instituţiei în cauză, a 

dat în instanţă. Dar nu sunt în temă ca să discut despre aceste lucruri, sunt jurişti, sunt 

avocaţi să rezolve situaţia.  Direcţia Şcoli a primit nenumărate adrese din partea I.S.J. 

Mureş. Prima adresă înregistrată la data de 9 decembrie în care să trimită propunerea de 

reţea şcolară, acest lucru nu s-a întâmplat până în 12 ianuarie, au prelungit termenul până în 

8 februarie şi din acest motiv am fost nevoiţi ca să convocăm şedinţa extraordinară pentru 

că legea din metodologia nr. 5777/2016  art. 22 scrie aşa:  organizarea reţelei şcolare se 

realizează în ordine cu respectarea următoarelor etape. Prima – realizarea proiectului de 

reţea şcolară de către Consiliu local.  

Noi ce dorim? Noi dorim ca să găsim situaţia pentru acei 405 copii înscrişi la 

Liceul Romano-Catolic şi baza legală prin care să funcţioneze această şcoală. Noi dorim ca 

să urmăm paşii legali, exact cum prevede metodologia. Altceva noi nu dorim.  

Vreau să fac un amendament, ieri după discuţiile avute în cele trei comisii, 

domnul Radu Bălaş, a fost o idee bună şi salut ideea aceasta de  a face şedinţele comune,  

din varianta II aş face amendament, la art. 1, citesc cum să sune amendamentul: se ia act de 

proiectul elaborat de către Direcţia Şcoli privind propunerea de proiect de reţea şcolară a 

unităţilor de învăţământ preuniversitar de stat din Municipiul Tîrgu Mureş pentru anul 
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şcolar 2017 – 2018, în conformitate cu prevederile art. 22 lit. a din OMENCS nr. 

5777/2016, conform anexei nr. 1 care face parte integrantă din prezenta hotărâre. 

D-na consilier Benedek: - acesta este textul amendamentului pe care îl 

propuneţi. 

Dl. consilier Csiki: – da.  Pentru art. 1. Din varianta II se taie înregistrat la I.S.J. 

Mureş cu nr. 1441 din data de 07.02.2017. 

D-na consilier Benedek: - ca să fie foarte clar, a existat o propunere de hotărâre 

iniţială care a fost modificată ieri în comisii şi faţă de această variantă care a rezultat în 

urma şedinţei din comisii de ieri, faţă de această variantă, propuneţi amendamentul care ar 

consta în eliminarea acestei precizări cu înregistrarea la Inspectoratul Şcolar. 

Dl. consilier Csiki: - exact. 

Dl. consilier Bălaş: - mai am şi eu un amendament la art. 2, este un amendamnt 

gramatical. Acum scrie: aprobarea reţelei şcolare va fi supusă aprobării. Din punct de 

vedere gramatical doar nu este corect, şi pentru că noi respectăm şi gramatica nu numai 

legea, propun ca art. 2 să fie „Reţeaua şcolară va fi supusă aprobării Consiliului local 

municipal  după emiterea avizului conform etc.” 

D-na  consilier Benedek: - acesta ar fi amendamentul nr. 2. 

Dl. consilier Hermann: - sunt în asentimentului colegului meu consilier Csiki, 

doresc doar să punctez un singur lucru. Ieri am agreat cu toţii un amendament aici împreună 

şi o versiune a proiectului de hotărâre, a fost şi consemnat acest amendament în procesul 

verbal de şedinţă, şi totuşi versiunea a doua, varianta a doua a mai suferit totuşi nişte  

modificări fără ca acestea să fie discutate cu noi consilierii locali de către cei care au 

modificat, au redactat varianta II. Dincolo de amendamentul colegului meu Csiki, eu aş 

propune să nu se taie doar partea înregistrat la I.S.J. Mureş cu nr. 1441 din data de 

07.02.2017, ci să scoatem şi partea din faţă, de la cuvântul proiectul elaborat de către 

Direcţia şcoli. Deci, versiunea finală să fie şi mai simplificată. Se ia act de propunerea de 

proiect de reţea şcolară a unităţilor de învăţământ.  De ce consider necesar această 

modificare şi totodată simplificarea acestui articol, pentru că, revin şi eu la art. 22 lit. a din 

OMENCS nr. 5777/2016, în care se spune la lit. a că realizarea proiectului de reţea şcolară 

de către Consiliul local se face. Deci, să nu fie ulterior interpretări sau să lăsăm loc de bună 

ziua pentru unele persoane care nu prea sunt bine intenţionate şi am văzut câteva afirmaţii 

în spaţiul public de la anumiţi parlamentari în zilele trecute, ca să facă atacabil acest proiect 

de hotărâre. Pentru că o dată noi facem propunerea de reţea şcolară, Consiliul local, chiar 

dacă am conlucrat şi s-a colaborat şi cu Direcţia Şcoli, şi să nu atace ulterior cineva  că de 

fapt nu Consiliul local a dat curs  acestei obligaţii stabilite de Ordinul ministerial, ci 

altcineva. 

D-na consilier Benedek: - dacă mai sunt alte luări de cuvânt, comentarii pe 

marginea amendamentelor? Precizări din partea Direcţii Juridice? Nu sunt? Bine. Vă întreb 

acest lucru pentru că nu avem viza de legalitate pe proiectul de hotărâre şi atunci..  Este? 

Bine, mă scuzaţi. Aveam în faţă varianta trimisă de dimineaţă. 

In acest context, supun votului, conform regulamentului, varianta iniţială a 

proiectului de hotărâre, varianta iniţială însemnând varianta care a fost discutată, agreată 

ieri în comisii, varianta II cea trimisă în cursul acestei dimineţi pe adresa de corespondenţă 
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a tuturor consilierilor. Deci, varianta II, cea iniţială, fără cele trei amendamente, urmând ca 

dacă varianta nu trece, să votăm amendamentele. Supun la vot varinata iniţială din mape. 

Cine este pentru? – 4 voturi (Benedek Th., Miculi V., Matei D., Moldovan C.) 

Cine este împotrivă? – 11 voturi 

Cine se abţine? – 4 abţineri (Bogoşel, Papuc, Pui Mozes L.) 

Varianta iniţială nu a trecut. 

Supun la vot amendamentului formulat de dl. Csiki, cel referitor la eliminarea 

sintagmei  înregistrat la I.S.J. Mureş cu nr. 1441 din data de 07.02.2017, cu păstrarea 

integrală a restului enunţului formulat. Amendamentul formulat de dl. consilier Csiki, vă 

rog, la vot. 

Cine este pentru? – 12 voturi 

Cine este împotrivă? – 7 voturi (Benedek Th., Miculi V., Matei D., Moldovan C., 

Bogoşel C., Papuc S., Pui S.) 

Cine se abţine? –  

Amendamentul a trecut. 

Supun la vot amendamentul formulat de dl. consilier Bălaş, cel referitor la 

eliminarea cuvântului aprobarea  din art. 2, urmând ca art. 2 să sune „Reţeaua şcolară va fi 

supusă aprobării Consiliului local”. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? –   

Cine se abţine? – 5 abţineri (Benedek Th., Matei D., Bogoşel C., Papuc S., Pui 

S.) 

Amendamentul a trecut. 

În final, amendamentul formulat de dl. consilier Hermann, propunerea de proiect, 

se ia act de propunerea de proiect elaborat. 

Dl. consilier Hermann: - am agreat între timp cu dl. Csiki şi cu dl. Peti, că 

acceptăm acea varinată şi  îmi retrag amendamentul. 

D-na consilier Benedek: - înseamnă că avem două amendamente votate, 

aprobate, şi supun la vot hotărârea integral cu cele două amendamente incluse. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 5 abţineri (Benedek Th., Matei D., Bogoşel C., Papuc S., Pui S.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi pentru şi 5 abţineri. 

Am epuizat ordinea de zi, vă rog să luaţi act de Informarea nr. 7721/10.02.2017 a 

Secretarului Municipiului Tîrgu Mureş privind solicitările pe care le aveţi în mapă pentru a 

fi aduse la cunoştinţa dvs. în această şedinţă. 

Declar închisă şedinţa extraordinară a Consiliului local din data de 10 februarie 

2017. 

 

D-na  consilier Benedek Theodora – preşedinte de şedinţă _________ 

              Secretarul Municipiului Tîrgu Mureş ____________ 


